



## خلاصة السيرة الذاتية

1. الاسم والمؤهلات العلمية: الأستاذ المساعد خضير عباس احمد النداوي بكالوريوس /كلية الإدارة والاقتصاد /الجامعة المستنصرية (1978- 1979)، بكالوريوس لغة انكليزية/ كلية اللغات /جامعة بغداد (2000-2001)، ماجستير اقتصاد دولي / كلية الإدارة والاقتصاد/ جامعة بغداد (1987- 1988)، دكتوراه اقتصاد دولي /جامعة سانت كلمنتس البريطانية / فرع العراق (2010- 2011).
2. الجهد العلمي: أنجزت (9) كتب علمية، ونشر لي كتاب باللغة الانكليزية عن مبادئ اقتصاديات النفط في ألمانيا عام 2013 ونشر لي الكتاب الموسوم: الإستراتيجية النفطية الاميركية في دول حوض قزوين في الأردن عام 2014 ونشر لي كتاب مشترك مع السيد محمد غسان الموسوم: دور الاستثمار الأجنبي في تطوير الاقتصاد التركي في الأردن في 2015. ونشر لي كتاب مشترك مع السيدة ريام علي حسين الاكتشافات النفطية الجديدة في الأمريكيتين بعد عام 2005 وإثرها على أسعار النفط في الأسواق الدولية في الأردن عام 2017، ونشر لي كتاب مشترك مع السيد احمد حامد والموسوم دور العوامل الاقتصادية في تثبيت اركان دولة الامارات العربية المتحدة في الأردن في عام 2019، ونشر لي كتاب مشترك مع مجموعة من الأساتذة عن الفقر في الوطن العربي، صدر عن الجامعة العربية بالقاهرة 2024 في عام. ولدي ثلاث كتب منهجية مُنجزة باللغة الانكليزية وتدرس في مرحلتي البكالوريوس والماجستير في قسم العلاقات الاقتصادية الدولية / كلية العلوم السياسية بجامعة النهدين.
3. المؤتمرات والبحوث العلمية: شاركت في (20) مؤتمر علمي وسبق وان ناقشت وأشرفت على (18) رسالة ماجستير، ونشر لي (96) بحثا علميا ومقالة علمية متخصصة داخل العراق وخارجه، ونشر لي (40) مقالة صحفية داخل العراق.
4. المواد التي درستها بالجامعة: قمت بتدريس المواد الآتية: مبادئ الاقتصاد، منظمات اقتصادية دولية ومبادئ الإدارة، اقتصاديات النقود والمصارف، تجارة خارجية، مبادئ السياسية (باللغة الانكليزية)، مفاهيم اقتصادية (باللغة الانكليزية)، النظام النقدي الدولي ومنظمات اقتصادية (باللغة الانكليزية). مفاهيم استراتيجية (باللغة الانكليزية). السياسات العامة (باللغة الانكليزية). اقتصاديات النفط (باللغة الانكليزية). قواعد اللغة الانكليزية)، دراسات الجدوى الاقتصادية. التعاون الاقتصادي الدولي لمرحلة الماجستير (باللغة الانكليزية). وكذلك قراءات في الأعمال المصرفية، واقتصاديات المالية العامة واقتصاديات النقود والمصارف، ومبادئ المالية العامة، والتسويق المصرفي.

2024/4/14

## **Summary of Curriculum Vitae**

### **Name and Academic Qualifications:**

- Assistant Professor Khudhair Abbas Ahmed Al-Nadawi
- Bachelor's Degree in Administration and Economics from Al-Mustansiriya University (1978-1979)
- Bachelor's Degree in English Language from the College of Languages at the University of Baghdad (2000-2001)
- Master's Degree in International Economics from the College of Administration and Economics at the University of Baghdad (1987-1988)
- Ph.D. in International Economics from the University of St. Clements, British Branch in Iraq (2010-2011)

### **Scholarly Contributions:**

- Authored (9) scientific books
- Publication in English on the principles of oil economics in Germany in 2013
- Publication titled "American Oil Strategy in the Caspian Basin Countries" in Jordan in 2014
- Co-authored book with Mr. Mohammad Ghassan titled "The Role of Foreign Investment in the Development of the Turkish Economy in Jordan" in 2015
- Co-authored book with Ms. Riam Ali Hussein on new oil discoveries in the Americas after 2005 and their impact on oil prices in international markets in Jordan in 2017
- Joint publication with Mr. Ahmed Hamed titled "The Role of Economic Factors in Stabilizing the Pillars of the United Arab Emirates in Jordan" in 2019
- Co-authored a book with a group of professors on poverty in the Arab world, published by the Arab University in Cairo in 2024
- Three methodological books completed in English, taught at the undergraduate and graduate levels in the Department of International Economic Relations at the College of Political Science at the University of Al-Nahrain

### **Conferences and Scientific Research:**

- Participated in (20) scientific conferences
- Supervised (18) master's theses
- Published (96) scientific research papers and specialized articles within and outside Iraq
- Published (40) journalistic articles within Iraq

### **University Courses Taught:**

- Principles of Economics
- International Economic Organizations
- Principles of Management
- Monetary and Banking Economics
- Foreign Trade
- Political Principles (in English)
- Economic Concepts (in English)
- International Monetary System and Economic Organizations (in English)
- Strategic Concepts (in English)
- Public Policies (in English)
- Oil Economics (in English)
- English Language Grammar
- Economic Feasibility Studies
- International Economic Cooperation for the Master's level (in English)
- Readings in Banking Operations
- Public Finance Economics
- Monetary and Banking Economics
- Principles of Public Finance
- Banking Marketing